
 
Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

Protokoll 12/2024 

fört vid Socialnämndens sammanträde tisdagen den 10 
december 2024 kl. 17:00-17:20, Konferenscenter rum 
Storfors, Storforsplan 36, Farsta 
 

Ledamöter Alexander Ojanne (S) Ordförande 
Jan Jönsson (L) Vice ordförande 
Ulrika Lorentzi (S) 
Jakob Brandt (S) 
Annika Ödebrink (S) 
Rashid Mohammed (V) 
Magnus Runsten (MP) 
Andréa Hedin (M) 
Annika Elmlund (M) 
Gabriel Kroon (SD) 
Kristin Jacobsson (C) 
Oscar Andrén (M) ersätter Yvonne Fernell-Ingelström (M) 
Jackie Nylander (V) ersätter Hanna Egeltoft (V) 
 

Ersättare Tobias Gerdås (S) 
Eva Fagerhem (S) 
Sebastian Wiklund (S) 
Gun Risberg (S) 
Felix König (MP) 
Anne-Lie Elfvén (L) §§4-32 
Henrik Falk (C) 
Maurice Forslund (KD) 
 

Övriga närvarande Veronica Wolgast Carstorp Förvaltningschef 
Lina Blombergsson Avdelningschef 
Anna Mattsson Avdelningschef 
Lisa Cadenius Avdelningschef 
Anette Karlsson Enhetschef 
Ingrid Klaus Avdelningschef 
Magnus Hillborg Nämndsekreterare 
Gabriel Blomberg Borgarrådssekreterare 
Julia Baylan Borgarrådssekreterare 
 

Justerare Alexander Ojanne, Jan Jönsson 
 

Datum för justering 2024-12-13 
 

Paragraf §§1-32 

Sida 1 (67)



Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

 
Sekreterare Magnus Hillborg 

Sida 2 (67)



Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

§ 1 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2 
Val av justerare och tid för justering  

Beslut  
Ordföranden Alexander Ojanne (S) och vice ordförande Jan Jönsson 
(L) utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 
justering sker fredag den 13 december 2024. 
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§ 3 
Förvaltningen informerar  

Beslut  
Nämnden lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialdirektör Veronica Wolgast Carstorp informerar om: 

 17 dec, heldag om arbetet utifrån strategin att förhindra att 
barn, unga och vuxna dras in i kriminalitet. 

 Fortsatta möten på nationel nivå gällande SiS. 
 IVO stänger HVB, oro för platsbrist. Arbete pågår inom 

staden. 
 Socialjouren har tillsammans med Polisen vunnit årets 

Kvinnofridspris för samarbetet inom Islandsmodellen. 
 Invigning av Hamnvikshemmet, drogfritt stödboende för 

män och kvinnor över 20 år. 
 Hälsoprojekt på LSS/SoL-hälsan, två hälsoprojektledare 

börjar i januari 2025. 
 Förvaltningens områdesnamn är beslutade och gäller från 1 

jan 
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§ 4 
Nämndens frågor till förvaltningen  

Beslut  
1. Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara 

"Skrivelse angående HVB-hem" från Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse som anmäldes vid sammanträdet: 
  
  
Skrivelse angående socialtjänsten arbetsmiljö 
Andrea Hedin m.fl. (M) 
  
I Aftonbladet 2024-11-29 och Sveriges Radio gavs information om 
att IVO beslutat att återkalla tillståndet för ett icke namngivet HVB-
hem i Stockholms län på grund av allvarliga missförhållanden. ”Det 
finns risk för de inskrivna barnens liv, hälsa och personliga 
säkerhet” skriver IVO i sitt beslut. Informationen från IVO är 
mycket restriktiv och den information, som sammantaget går att få 
fram är, att det skett upprepade allvarliga incidenter i verksamheten, 
som riskerat barnens säkerhet och trygghet och att verksamheten 
trots upprepade påpekanden inte har kunnat komma tillrätta med de 
allvarliga bristerna. 
  
Med anledning av att HVB-hemmet är beläget i Stockholms län och 
om Stockholms stad har haft barn placerade där finns anledning att 
ställa följande frågor. 

 Har staden nåtts av någon information från polisen eller 
IVO? 

 Om staden haft barn placerade på det aktuella HVB-hemmet 
– hur många barn handlar det om under 2024? 

 Vad händer, förutom en omplacering, med de barn som 
placerats på det aktuella HVB-hemmet? 

 Är det i dagsläget känt vilken skada, som placeringen kan ha 
medfört? 

 Om ja, vad händer med kommunens juridiska ansvar 
/skadeståndsansvar/ när det står klart, att HVB-hemmet inte 
uppfyller de krav, som man kan förvänta sig samt de krav, 
som bör ingå i stadens upphandling? 
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§ 5 
Remiss av Motion om orosanmälan för äldre  
Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2024/913 
SOF 2024/686 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på motion angående orosanmälan för äldre. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Thomas Wihlman (C). I motionen föreslås att kommunfullmäktige 
beslutar att staden inför en orosanmälan för äldre personer, 
informerar verksamheterna inom äldreomsorgen om detta samt 
synliggör denna möjlighet på stadens hemsida. I motionen föreslås 
även att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda hur funktionen orosanmälan för äldre 
lämpligast organiseras i staden. 
 
Förvaltningen instämmer med motionären om att det är viktigt att 
uppmärksamma äldre personer som kan befinna sig i en särskilt 
utsatt situation. Förvaltningen konstaterar att orosanmälningar som 
rör äldre hanteras inom ordinarie strukturer. Det finns idag 
möjlighet att göra orosanmälningar för vuxna inklusive äldre och 
strukturer för hur dessa ska hanteras och handläggas inom stadens 
respektive verksamhetsområden. Vidare ser förvaltningen att dessa 
fortsatt ska handläggas inom de verksamhetsområden som ansvarar 
för att hantera frågan och har den specialistkompetens som behövs. 
Däremot instämmer förvaltningen med motionären om att det på 
stadens hemsida kan tydliggöras hur orosanmälan för vuxna 
inklusive äldre kan göras. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Jan 
Jönsson (L), Andrea Hedin m.fl. (M), Magnus Runsten (MP) 
och Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Kristin Jacobsson (C) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen, 

2. att inkludera orosanmälan för äldre bland stadens e-tjänster, 
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3. att funktionen orosanmälan för äldre synliggörs på stadens 
hemsida, samt 

4. att därutöver anföra följande: 
  
Det är såklart glädjande att höra att staden i praktiken har 
strukturer för att hantera orosanmälningar för äldre men vad 
hjälper det när det inte är tydligt hur och var anhöriga kan anmäla 
sin eventuella oro? Om en person söker på ”orosanmälan” på 
stadens hemsida får denne i dagsläget sju träffar. Tre av dessa rör 
orosanmälan för barn under 18 år, de andra har information om 
relationsvåld, skolplikt, telefonnummer till socialtjänsten och det 
sista sökresultatet är en revisionsrapport. Under flikarna som rör 
äldreomsorg finns information om färdtjänst, anhörigstöd, 
nyckelfrihemtjänst och olika avgifter för äldreomsorg. Inte heller 
här hittar vi något som berör oro för äldre. Det är uppenbart att 
informationen om möjligheten att orosanmäla äldre behöver 
tydliggöras på Stockholms stads hemsida.  
  
Flertalet andra kommuner har tydlig information kring 
orosanmälan för äldre på sin hemsida och har även e-tjänster för 
detta, likt den Stockholms stad har för orosanmälan av barn. Vi i 
Centerpartiet vill därför att stadens e-tjänst för orosanmälan även 
inkluderar personer över 18 år och att funktionen synliggörs på 
stadens hemsida. Information kan även med fördel sättas upp i 
stadens verksamheter som riktar sig till äldre personer. För en 
person som befinner sig i en särskilt utsatt situation kan en 
uppsökande kontakt vara skillnaden mellan ett liv med stöd eller ett 
liv i misär, och i värsta fall på liv och död. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Kristin Jacobsson (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/686-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om 
orosanmälan för äldre 

 SOF 2024/686-1.1 Motion om orosanmälan för äldre  
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§ 6 
Remiss av Motion om samspel i förskolan  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/942 
SOF 2024/687 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Jan Jönsson (L) och 
Åsa Nilsson Söderström (L) om samspel i förskolan. I motionen 
understryks att förskolan ska styras av forskares rekommendationer 
om lärande, utveckling och barns hjärnor. Därför föreslås att staden 
utvecklar arbetet med samspel i förskolan samt tillämpar WHO:s 
och Socialstyrelsens rekommendationer för minimal 
skärmanvändning i förskolan. Socialförvaltningen instämmer i 
vikten av att främja ett gott samspel i förskolan. Ett gott samspel 
mellan pedagoger och barn bidrar till en trygg miljö där barn vågar 
anförtro sig till vuxna vilket också kan bidra till att barn i behov av 
särskilt stöd upptäcks tidigt, liksom att barn som far illa kommer till 
socialtjänstens kännedom och vid behov kan få rätt stöd och skydd. 
Socialförvaltningen ser positivt på att Skolverket haft ett 
regeringsuppdrag att göra en översyn av Läroplan för förskolan 
(Lpfö18) och ta fram förslag på hur den kan anpassas till rådande 
kunskapsläge om barns skärmtid. Dessa ändringar kan tillsammans 
med stadens kommande program för barnhälsa tydliggöra än mer 
hur Stockholms stads förskolor på ett likställt sätt kan fortsätta 
främja barns hälsa och utveckling samt bidra till goda 
uppväxtvillkor 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på motionen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Andrea 
Hedin m.fl. (M), Magnus Runsten (MP), Kristin Jacobsson 
(C) och Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
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Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Vi välkomnar att förvaltningen delar vår bild och ser positivt på 
förslagen i motionen. Som framgår av svaret så ligger motionens 
intention väl i linje med både pågående arbete från Skolverket samt 
överensstämmer med Världshälsoorganisationens (WHO) riktlinjer 
för fysisk aktivitet hos barn. Ett fungerande socialt samspel i 
förskolan och tidigt arbete för att förebygga destruktiva 
maskulinitetsnormer och våld är långsiktigt förebyggande för att 
förhindra framtida problematik, samtidigt som det oavsett ger 
barnen en bra grund för fortsatta relationer under sin uppväxt. 
  
Med anledning av ovanstående förväntar vi oss att även den 
rödgröna majoriteten yrkar bifall till motionen i sin helhet. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/687-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om 
samspel i förskolan 

 SOF 2024/687-1.1 Motion om samspel i förskolan 
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§ 7 
Remiss av Motion om att granska inkomstfusk för 
personer med försörjningsstöd via ideella föreningar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/952 
SOF 2024/696 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Gabriel Kroon (SD), Linnea Vinge (SD) och Sergej Salnikov (SD). 
I motionen lyfts en granskning som Eskilstuna kommun har gjort av 
totalt 100 allmännyttiga ideella föreningar i deras kommun. 
Granskningen är genomförd för att utreda risken att sådana 
föreningar skulle kunna utgöra grund för felaktigt utbetalt 
ekonomiskt bistånd från kommunen. 
 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger socialnämnden i 
uppdrag att utarbeta ett metodstöd för att undvika att ideella 
föreningar används för att dölja inkomster vid ansökan om 
ekonomiskt bistånd samt ger nämnden i uppdrag att också ganska 
100 ideella föreningar i kommunen. 
 
Förvaltningen delar motionärernas syn på vikten av att ekonomiskt 
bistånd betalas ut till de som faktiskt har rätt till det. Inom stadens 
enheter för ekonomiskt bistånd sker redan idag ett omfattande 
arbete med att verka för att ekonomiskt bistånd så långt som möjligt 
betalas ut på korrekta grunder. Om fel ändå uppstår är 
målsättningen alltid att staden ska få tillbaka de felaktigt utbetalda 
pengarna samt förhindra att bistånd fortsatt betalas ut på felaktiga 
grunder. Även här bedrivs ett aktivt arbete i staden sedan många år 
tillbaka. Förvaltningen ställer sig vidare frågande till om det är 
kommunens uppgift att granska ideella föreningars ekonomi. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Jan 
Jönsson (L), Andrea Hedin m.fl. (M), Magnus Runsten (MP) och 
Kristin Jacobsson (C) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Gabriel Kroon (SD) yrkade 
1. att socialnämnden bifaller Sverigedemokraternas utlåtande 

som svar på remissen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Gabriel Kroon (SD), Linnea Vinge (SD) och Sergej Salnikov (SD). I 
motionen lyfts en granskning som Eskilstuna kommun har gjort av 
totalt 100 allmännyttiga ideella föreningar i deras kommun. 
Granskningen är genomförd för att utreda risken att sådana 
föreningar skulle kunna utgöra grund för felaktigt utbetalt 
ekonomiskt bistånd från kommunen. 
  
Socialnämnden ställer sig bakom motionärernas förslag och anser 
det vara viktigt och brådskande att genomföra motionen för en 
hårdare kontroll av ideella föreningar som har samröre med 
Stockholm stad. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Gabriel Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/696-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
granska inkomstfusk för personer med försörjningsstöd via 
ideella föreningar 

 SOF 2024/696-1.1 Motion om att granska inkomstfusk för 
personer med försörjningsstöd via ideella föreningar 
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§ 8 
Revisionsrapport – Orosanmälningar i förskolan  
Svar på remiss från Stadsrevisionen, Dnr SOF 2024/659 
SOF 2024/659 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen i Stockholms stad har genomfört en granskning om 
det i Stockholm stads förskoleverksamhet finns arbetssätt som 
säkerställer att socialtjänstlagens anmälningsskyldighet uppfylls. 
Stadsrevisionen lyfter i sin rapport att granskningen visar att 
förskoleverksamheten inte fullt ut säkerställer att anmälningar av 
oro för barn sker i enlighet med socialtjänstlagens krav. 
Stadsrevisorerna menar att det finns behov att utveckla 
stadsövergripande analys och uppföljning av orosanmälningar. De 
menar att en utvecklad analys skulle möjliggöra identifikation av 
vilka delar av orosanmälningsprocessen som behöver utvecklas och 
stärkas. 
Socialförvaltningen ser en möjlighet att göra vissa analyser av den 
statistik som inhämtas vid framtagandet av den årliga redovisningen 
i socialtjänstrapporten. För att kunna få djupare kunskap om orsaker 
till ökningar eller minskningar av orosanmälningar och därmed 
prioritera rätt utvecklingsinsatser, behöver socialförvaltningen 
tillsammans med förskoleförvaltningen undersöka vilken statistik 
eller data som vore önskvärd för djupare analyser gällande 
orosanmälningar. Med bättre analyser kan socialtjänstens arbete 
med att möta upp förskolans behov av stöd relaterat till 
orosanmälningsprocessen effektiviseras. 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Som framgår av rapporten genomförde staden genomlysningen 
”Rätt stöd i rätt tid” föregående mandatperiod och det är beklagligt 
att den rödgröna majoriteten inte gått vidare med några konkreta 
åtgärder för att öka förskolors benägenhet att göra orosanmälan. 
  
Enligt nuvarande statistik står förskolan och BVC tillsammans för 
knappt 6 % av alla orosanmälningar i staden. Det är ett underbetyg 
när det samtidigt råder stor enighet om att många barns 
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problembeteende varit välkända ända sen förskolan. Det behöver 
ske en förändring i arbetssätt för att tidigt bryta problematiska 
beteenden innan de utvecklas till allvarligare sociala problem 
och/eller kriminalitet, något som också framgår av den nya 
socialtjänstlagen. Särskild uppmärksamhet behöver fästas vid små 
barn med höga nivåer av ihållande aggressivt beteende, då detta 
visat sig ha starkt samband med att utveckla grov våldsbrottslighet 
senare i livet. För ett litet barn kan det räcka med mindre 
ingripande åtgärder och handlar främst om olika föräldrastödjande 
insatser. Desto äldre barnet blir utan att socialtjänsten kommer in 
desto mer komplex problematik. 
  
Vi påminner återigen den rödgröna majoriteten om att vi flertalet 
gånger lyft behovet av socialtjänsten i samarbete med förskolan, 
vilket även framgår av Liberalernas budgetreservation 2025.  
  

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Stadens revisorer har granskat de kommunala förskolornas rutiner 
när det kommer till att göra orosanmälningar. Det är särskilt 
stadsdelsnämnderna Farsta, Hässelby-Vällingby och Järva som 
granskats.  
  
I rapporten framkommer att förskolepersonal har känt oro för att 
ett barn far illa, men att det ändå inte anmälts oro till socialtjänsten 
eller att det anmälts sent. Några orsaker till detta som lyfts i 
svaren:  

 Osäkerhet kring allvarlighetsgrad.  
 Rädsla för vårdnadshavares reaktion på en eventuell 

anmälan.  
 Rektor, biträdande rektor eller arbetslag vill inte att en 

orosanmälan ska göras.  
 Rädsla för vad som ska ske med barnet.  
 Rädsla för att försämra relationen med vårdnadshavare.  
 ·enighet i arbetslaget om oron eller allvarlighetsgraden. 

  
Det framkommer också att fjorton procent av personalen uppger att 
de inte känner till att arbetsplatsen har rutiner för orosanmälan. 
Dessa uppgifter föranleder politisk handlingskraft både inom de 
enskilda stadsdelsnämnderna och från socialnämnden.  
  
I rapporten framkommer att oro för heder i princip inte orosanmäls 
alls, något som måste ses som oerhört allvarligt. Det framkommer 
även att en av anledningarna till att orosanmälan inte görs är att 
rektor, biträdande rektor eller arbetslag vill inte att en 
orosanmälan ska göras. 
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Konsekvenserna av hedersfostran är i många fall ofria liv för 
flickor och pojkar där allt från kläder till rörelsefrihet och val av 
kompisar begränsas. Hedersfostran kan också leda till att 
grundläggande jämställdhet inte längre respekteras när pojkar 
vägrar lyda kvinnliga vuxna, att bröder kontrollerar sina systrar 
eller att flickor berövas en vanlig barndom när de tidigt i livet 
tvingas bli omsorgspersoner för yngre syskon. I de extremaste fallen 
kan hederstänkandet resultera i hot om våld och våld, inklusive 
dödligt våld.  
  
Att människor får sina liv begränsade på grund av hedersförtryck 
kan aldrig accepteras, i synnerhet inte när det gäller barn. Flertalet 
tillfällen (2019 och 2021) rapporterades det om en utbredd 
hedersproblematik i Malmös skolor och förskolor och nu under 
2024 har det konstaterats att problemen inte har försvunnit. Därtill 
har en rapport från Stockholms Universitet (SU) tillsammans med 
länsstyrelserna för Gävleborg och Norrbotten konstaterat att 
förskolor möter krav på anpassning efter hederskulturen. 
  
Trots växande bevis för hedersproblematikens utbredning i 
förskolor i Sverige vill inte vänsterstyret i Stockholm genomföra en 
kartläggning kring problematiken i våra egna förskolor likt det man 
genomför i Malmö. Senast 2021 genomfördes en kartläggning av 
antisemitism i stadens förskolor, skolor och gymnasier vilket 
innebär att staden har möjligheten och förmågan att genomföra 
kartläggningar även kring hedersförtryck.  
  
Moderaterna vill både kartlägga hedersförtryck i våra förskolor, 
utbilda föräldrar i barnens rättigheter samt att socialnämnden ska 
leda ett arbete med att se över stadsdelarnas rutiner för 
orosanmälningar.  
  

Särskilt uttalande 
Kristin Jacobsson (C) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Centerpartiet välkomnar den granskning som genomförts i stadens 
förskoleverksamhet för att syna de arbetssätt som ska säkerställa att 
socialtjänstlagens anmälningsskyldighet uppfylls. Precis som 
tidigare farhågas och som vi fått indikationer på visar 
granskningen på tydliga brister i förskolornas hantering vid oro om 
att ett barn far illa.   
 
Det kan precis som socialförvaltningen föreslår vara bra att göra 
djupare analyser för att möta upp förskolans behov av stöd med 
processen kring orosanmälningar, men det är viktigt att detta inte 
blir en utdragen process där barn riskerar att fara illa under tiden.  
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Centerpartiet driver på för att staden ska införa familjesociala team 
i förskolan, en samverkan mellan förskola, socialtjänst och 
vårdnadshavare. Syftet är att tidigt fånga upp barn och familjer i 
behov av stöd, för att stävja desinformationskampanjen mot 
socialtjänsten och för att vägleda förskolepersonalen vid 
orosanmälningar. Detta tror vi skulle minska avståndet mellan 
förskolorna och socialtjänsten på ett gynnsamt. Vi ser också ett 
behov av särskilda kompetenshöjande insatser till förskolepersonal 
om hedersrelaterade brott och om förskolans ansvar i att 
orosanmäla i fall där hedersproblematik misstänks.  
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) lämnade ett ersättaryttrande: 
  
Kristdemokraterna välkomnar revisorernas granskning av om det i 
stadens förskoleverksamhet finns arbetssätt som säkerställer att 
socialtjänstlagens anmälningsskyldighet uppfylls när barn 
misstänks fara illa. I revisionsrapporten framkommer bl.a. att oro 
för heder i princip inte orosanmäls alls. Mot bakgrund av rapporter 
från Malmö och Göteborg om förekomsten av hedersproblematik i 
förskolor får detta anses anmärkningsvärt. 
  
En uppfostran präglad av hederskultur kan i förlängningen leda till 
hedersrelaterat våld och förtryck. Alltför länge har samhället 
accepterat att parallella normsystem uppstår, där vissa lever med 
helt andra normer än de som råder i övriga samhället. Sveriges 
barn och kvinnor förtjänar bättre än så. Kristdemokraterna 
instämmer därför i revisionskontoret rekommendation att en mer 
utvecklad analys skulle kunna bli ett viktigt underlag i arbetet med 
att säkerställa att orosanmälningar görs vid misstanke om att barn 
far illa. 
Som påpekas i rapporten och i socialförvaltningens tjänsteutlåtande 
bör representanter för både förskola och socialtjänst delta i 
analysarbetet. Vidare anser Kristdemokraterna att 
förskolenämnden ska samordna utbildningsinsatser för stadens 
förskolor gällande våldsbejakande extremism, våld i nära relationer 
samt hedersrelaterat våld och förtryck.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/659-3 Tjänsteutlåtande - Remiss av 
Revisionsrapport Orosanmälningar i förskolan 

 SOF 2024/659-2 Revisionsrapport nr 2 2024 - 
Orosanmälningar i förskolan 
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§ 9 
Verksamhetsplan för socialnämnden år 2025  
SOF 2024/667 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner budget med verksamhetsplan för 

2025.Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 
2. Socialnämnden beslutar om priser och avgifter enligt bilaga 

2. 
3. Socialnämnden redovisar omslutningsförändring med 281,0 

mnkr till kommunstyrelsen. 
4. Tillståndsenheten definieras som resultatenhet 

verksamhetsåret 2025. 
5. Socialnämnden fördelar 63,7 mnkr till SHIS bostäder för 

sociala merkostnader vid genomgångsbostäder. 
6. Socialnämnden fördelar 93,7 mnkr till SHIS bostäder för 

kostnader avseende boenden för nyanlända. 
7. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för sociala insatsgrupper 2025. 
8. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för skolsociala team 2025. 
9. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela medel till de fyra regionala relationsvåldscentra i 
staden. 

10. Socialnämnden fördelar 11,0 mnkr till Bostadsförmedlingen 
för hantering av förturer. 

11. Socialnämnden beviljar 2,0 mnkr till Funktionsrätt 
Stockholms stad (Handikappföreningarnas 
samverkansorgan) för intressepolitiskt arbete inklusive 
arbete med nomineringar till funktionshinderråden. 

12. Socialnämnden beviljar 0,3 mnkr till DHR 
Stockholmsavdelning (Förbundet för ett samhälle utan 
rörelsehinder) och 0,3 mnkr till SRF Stockholms stad 
(Synskadades riksförbund) för intressepolitiskt arbete. 

13. Socialnämnden fastställer kompetensförsörjningsplan enligt 
bilaga 4. 

14. Socialnämnden fastställer plan för upphandling enligt bilaga 
5. 

15. Socialnämnden fastställer ledningen genomgång enligt 
bilaga 6. 

16. Socialnämnden fastställer lokal anvisning för 
informationssäkerhet enligt bilaga 9 

17. Socialnämnden fastställer socialförvaltningens 
dataskyddsorganisation enligt bilaga 10. 

18. Socialnämnden fastställer system för internkontroll, enligt 
bilaga 7. 
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19. Socialnämnden fastställer väsentlighets- och riskanalys samt 
internkontrollplan enligt bilaga 8. 

20. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
28,6  mnkr från kompetensutvecklingssatsningen enligt 
bilaga 3. 

21. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Verksamhetsplanen beskriver socialnämndens arbete och 
prioriteringar utifrån kommunfullmäktiges budget för 2025 och de 
tre inriktningsmålen: 

1. Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik 
välfärd i hela staden 

2. Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis 
klimatomställning 

3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med 
utbildning, jobb och bostäder för alla 

  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner verksamhetsplan för 
2025. 
 

Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP) och Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Yrkande 
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut, 
2. att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i 

enlighet med som anförs nedan, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Verksamhetsplanen för socialnämnden har sin utgångspunkt i 
Liberalernas, Moderaternas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En modern, frihetlig, trygg och hållbar, tillåtande och 
framtidsinriktad stad där det finns en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och 
framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas potential och 
möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen framtid 
och förverkliga sina drömmar.  
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
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sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i 
delar av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om.  
  
Liberalerna vill se ett tydligare fokus på utökat samarbete mellan 
socialtjänsten och förskolan. Med tidiga insatser redan när barn 
går i förskolan går det att förebygga framtida sociala problem 
och/eller kriminalitet. Särskild uppmärksamhet behöver fästas vid 
små barn med höga nivåer av ihållande aggressivt beteende, då 
detta visat sig ha starkt samband med att utveckla grov 
våldsbrottslighet senare i livet. För ett litet barn kan det räcka med 
mindre ingripande åtgärder och handlar främst om olika 
föräldrastödjande insatser. Desto äldre barnet blir utan att 
socialtjänsten kommer in desto mer komplex problematik. 
  
Det samverkansavtal som slöts mellan staden och polisen mot 
sexhandel och sexuell exploatering föregående mandatperiod ska 
nu enligt verksamhetsplanen uppdateras. I det revideringsarbetet är 
det viktigt att ha med sig hur avgörande konkretion i avtalet har 
varit för det framgångsrika arbete som hittills bedrivits. Ett 
uppdaterat samverkansavtal bör också rimligtvis innebära att både 
staden och polisen växlar upp ambitionerna för samarbetet 
ytterligare. 
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Som en av Sveriges största arbetsgivare har staden ett stort ansvar 
för att säkerställa att anställda medarbetare upplever god 
arbetsmiljö. En viktig del i det arbetet är friskvård för medarbetare, 
där personalen själva bör få välja om de önskar en högre 
friskvårdsersättning i pengar eller möjlighet till en friskvårdstimme 
varje vecka. 
  
I Stockholm ska det vara lätt att göra rätt. Besöks- och 
restaurangnäringen står för en betydande del av stadens intäkter 
rent ekonomiskt samtidigt som den bidrar till en inbjudande och 
levande stad. Liberalerna vill därför se förbättringar i processen 
för krögare och hotell som vill starta ny verksamhet och därmed 
söker nytt tillstånd från stadens tillståndsenhet. För många mindre 
aktörer upplevs idag den processen som alltför komplex och 
tidskrävande. En tydlig kontaktväg för nya företagare som har 
frågor och önskar råd bör införas. 
  
Stockholms stad varken kan eller bör bedriva all verksamhet i egen 
regi. Civilsamhället har ofta kompetens och kunskap inom viktiga 
områden, och partnerskap i form av IOP (idéburet offentligt 
partnerskap) har visat sig vara ett bra sätt att samverka mellan 
staden och idéburna aktörer. 1000 Möjligheter har genomgående 
uppvisat positiva resultat och varit en väldigt uppskattat verksamhet 
som erbjuder stöd till unga, samt slussar vidare till stadens 
stödinsatser och Stockholm har idag ingen motsvarande 
verksamhet. Den rödgröna majoriteten väljer dock att avsluta 
stadens samarbete. Vi anser tvärtom att avtalet bör förlängas för att 
säkerställa att unga i behov av stöd också kan få det genom 1000 
Möjligheter. 
  
En del i stadens krisberedskap är upparbetade kontakter och 
samarbeten med civilsamhället. Vi har tidigare motionerat om att 
staden bör utreda och testa funktionen Samordnare krisstöd i 
beredskap (SKiB) likt Malmö och kontakter med civilsamhället som 
kan aktiveras i händelse av kris är en av grunderna. Vi vill därför 
att socialnämnden ska ta initiativ till avtal med regionen om 
psykologiskt krisstöd vid skjutningar och sprängningar, samt utreda 
ett IOP med Ericastiftelsen som är ett bra komplement till stadens 
egna insatser i händelse av kris. 
  
I arbetet för att stötta personer med komplex samsjuklighet vill 
Liberalerna att socialnämnden verkar för närmare samverkan 
mellan för att motverka hemlöshet och regionens psykiatri genom 
att införa tvärprofessionella team med exempelvis läkare, 
socialsekreterare och bostadsvägledare som jobbar aktivt ute på 
fältet. 
  
Stadens arbete med Trefas - där polis, socialtjänst och kriminalvård 
samarbetar för att identifiera och förhindra möjliga offer och 
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utförare av grova våldsbrott – har enligt uppgifter komplicerats av 
nya tolkningar av tillämpningen av sekretess. Dessa sekretesshinder 
behöver undanröjas snarast för att möjliggöra fortsatt effektivt 
samarbete. Trefas om modell har visat sig vara framgångsrik och 
ska fortsätta användas och utvecklas. 
  
Slutligen är det återigen tydligt att uppföljningen av 
omhändertagna barn inte prioriteras av den rödgröna majoriteten. 
Det är en ytterst utsatt grupp barn och unga som staden övertagit 
föräldrarollen för och då måste det ske med målet att samhället ska 
vara den bästa föräldern. Det är också en grupp som löper förhöjd 
risk att dras in i kriminalitet innan, under och efter en placering. Att 
staden fortfarande inte systematiskt följer upp dessa barns 
skolgång, hälsa, tandhälsa och fortsatta stödbehov är ett 
underbetyg. 
  
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2025. 
  

Yrkande 
Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut, 
2. att uppdra åt förvaltningen att revidera verksamhetsplanen i 

enlighet med som anförs nedan, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Verksamhetsplanen för socialnämnden har sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En modern, frihetlig, trygg och hållbar, tillåtande och 
framtidsinriktad stad där det finns en mångfald av människor, 
företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor och särart, och 
framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas potential och 
möjligheter att var och en och tillsammans forma sina egen framtid 
och förverkliga sina drömmar.  
  
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 

Sida 21 (67)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
  
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i 
delar av staden och som begränsar människors frihet. 
  
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om.  
  
Den nya socialtjänstlagen är en av regeringens viktigaste och mest 
efterlängtade reformer. En socialtjänst som med helt nya verktyg, 
kan arbeta förebyggande med evidensbaserade metoder kommer att 
göra stor skillnad. Att den nya socialtjänstlagen kan implementeras 
omgående och användas i stadens alla berörda verksamheter är av 
stor vikt och det finns ingen tid att spilla. Moderaterna anser att det 
är ett prioriterat arbete och har avsatt särskilda medel i vår 
budgetreservation till ändamålet att påskynda implementeringen av 
lagstiftningen. Socialtjänsten har en grundläggande roll i vårt 
välfärdssamhälle och Moderaterna vekar för att barnperspektivet 
alltid står i centrum.  
  
Idag spelar det stor roll i vilken stadsdel man bor när det kommer 
till det stöd som erbjuds från socialtjänsten. En likvärdig välfärd är 
en grundläggande del av samhällskontraktet och något som alla 
stockholmare har rätt att förvänta sig. Socialnämnden har ett 
ansvar för de kommunövergripande frågorna när det kommer till 
socialtjänstens arbete och det ansvaret vill vi särskilt betona i 
samband med implementeringen och efterlevnaden av den nya 
socialtjänstlagen.  
  
Socialtjänstens arbetsmiljö har blivit ett återkommande och viktigt 
diskussionsämne i både den politiska debatten och i media. Att vara 
socialsekreterare är en utsatt yrkesgrupp. Vissa får utstå hot, våld 
och andra försök till otillåten påverkan. Många socialsekreterare 
upplever en stor stress och tung arbetsbörda där resurserna inte 
räcker till och personalomsättningen är på sina håll hög. 
Akademikerförbundet SSR har via enkät undersökt 
socialsekreterarnas arbetsmiljö och funnit att 4 av 10 
socialsekreterare utsatts för hot eller våld under de senaste två 
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åren. Den yttersta konsekvensen av en ohållbar arbetsmiljö är det 
som under 2024 har bevittnats i socialtjänsten i Skärholmen och 
Järva. Handlingsplanen för en hållbar arbetsmiljö för 
socialtjänsten får inte vara en hyllvärmare utan vara en del av ett 
aktivt arbets- och synsätt som värnar om stadens anställda i alla 
stadsdelar. 
  
Det finns stora sociala utmaningar i Sverige och i Stockholm där 
inte minst barn som rekryteras till den organiserade brottsligheten 
är ett av de största problemen. Att fler barn växer upp i trygga 
uppväxtmiljöer är därför angeläget. Många av samhällets insatser 
gällande barn och unga som riskerar att fara illa kommer sent i 
barnens utveckling och det är en praxis som bör förändras. Ett 
första steg i detta är att Socialförvaltningen bör få ett uppdrag att 
leda pilotprojekt av samverkansmodellen Backa barnet med 
lämpliga stadsdelar.  
  
Engagerade föräldrar och stark vuxennärvaro är viktiga 
komponenter i barn och ungas utveckling och därmed också en 
viktig skyddsfaktor i barns liv. Föräldraskapet är inte enkelt och 
ibland kan det finnas skäl att behöva stöd, råd och tips såväl i de 
stora föräldraskapsfrågorna som i de mindre. Att socialtjänsten 
knyts närmare skolor för att möjliggöra att föräldrastödsprogram 
erbjuds i anslutning till exempelvis föräldramöten är därför 
prioriterat. Samverkan med Region Stockholm bör också utvecklas 
för att stärka socialtjänstens närvaro på familjecentralerna och för 
att bygga ut hembesöksprogrammet till fler stadsdelar. 
  
Arbetet med skolsociala team har varit framgångsrikt och det finns 
ett behov av att utveckla arbetet till att inkludera samtliga skolor i 
Stockholm. Socialnämndens samverkan med 
utbildningsförvaltningen bör utvecklas även tillsammans med 
fristående aktörer för att även här kunna fånga upp elever och barn 
som riskerar att råka illa ut eller hamna i utanförskap. En 
fungerande skolgång är en viktig skyddsfaktor för barn och unga 
och det är viktigt att socialnämnden ser helheten tillsammans med 
utbildningsnämnden. Detsamma gäller den intensifierade insatsen 
skolsociala team plus (SST+) som bör erbjudas i samtliga 
stadsdelar. Antalet barn och unga i Stockholm som har en 
skolfrånvaro som överstiger 50 procent ökar och finns i hela 
staden. Med stöd i den nya socialtjänstlagen bör SST+ på sikt inte 
heller föranledas av en behovsprövning utan tillgängliggöras för 
fler.  
  
Stadens kostnader för placeringar fortsätter öka och Moderaterna 
ser ett stort behov att uppföljningen av HVB och familjehem 
förbättras när bristen på platser är ett faktum. Det är angeläget att 
en central placeringsfunktion för barn inom individ- och 
familjeomsorg kommer på plats under 2025, dels för att säkerställa 
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kvalitet av verksamhet men också att få kontroll på 
kostnadsutvecklingen. Kvaliteten på de platser som staden köper 
ska vara vägledande och det är viktigt att placeringar på HVB-hem 
där verksamheten är anpassad utifrån den aktuella problembilden. 
Flickan med självskadebeteende ska inte placeras tillsammans med 
killen som har en kriminell bakgrund.  
  
Stockholm har länge varit ett föredöme i Sverige när det kommer 
till arbetet med att möta människor i hemlöshet. Viktiga reformer 
som Tak över huvudet-garantin och Bostad först tillkom under 
moderat ledarskap i Stockholm. Dagens utmaningar med hemlöshet 
är inte identiska till gårdagens och det finns goda skäl att se över 
och reformera det stöd som erbjuds till de individer som saknar ett 
hem och som kommer i kontakt med staden. Hemlösheten är ett 
samhällsproblem i skärningspunkten mellan flera olika politiska 
områden och staden behöver därför också samarbeta med andra 
aktörer.  
  
Socialnämndens arbete mot våld i nära relationer ska utvecklas och 
det är viktigt prioriterat att utvärdera den skolgång som erbjuds 
medföljande barn på skyddat boende. Samverkan mellan 
Stockholms stad och våra grannkommuner behöver utvecklas för att 
snabbt erbjuda skolplatser under den tid barn befinner sig på 
skyddat boende utanför kommungränsen. Tillgången till läromedel 
för barn som befinner sig på skyddade boenden ska också 
säkerställas. Stadens arbete kring att stödja offer för trafficking och 
de som lever i prostitution ska utvecklas.  
  
Föregående mandatperiod tog den Moderatledda majoriteten fram 
Stockholms första näringslivspolicy. Socialnämndens 
tillståndsutskott har genom sin myndighetsutövning en tung roll i 
mötet med många näringsidkare. Stockholm ska ha Sveriges bästa 
företagsklimat och det förutsätter en ändamålsenlig 
myndighetsutövning som kännetecknas av god service, effektivitet 
och rättssäkerhet. Samtidigt ser vi att de verksamheter 
tillståndsutskottet möter kan vara särskilt attraktiva för kriminella 
aktörer, därför är det av särskild vikt att socialförvaltningen 
arbetar i nära samverkan med andra myndigheter och agerar 
skyndsamt vid misstanke om brott.  
  

Yrkande 
Kristin Jacobsson (C) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
De senaste årens fasansfulla brottsvåg slår hårt mot Socialtjänsten. 
Socialtjänstarbetarna larmar om en ohållbar situation där det 
förebyggande arbetet gång efter annan får stå tillbaka för mer 
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akuta åtgärder. ”Inget har hänt på ett halvår. Vi räcker inte till för 
de barn och ungdomar som behöver oss” larmar socialsekreterare i 
Skärholmen efter det brutala mordet på Mikael. Centerpartiet 
prioriterar fler socialsekreterare, fler fältassistenter och fler och 
tidigare insatser. Genom Centerpartiets åtgärder säkerställs det 
förebyggande arbetet inom socialtjänsten. 
  
Det är en fruktansvärd utveckling att de kriminella gängen 
infiltrerar HVB-hem i syfte att bryta ner och rekrytera ännu fler att 
begå grova våldsbrott. Staden måste kunna säkerställa att de HVT-
hem som används är en trygg frizon för dem som placeras där. Vi 
vill därför utöka granskningen av HVB-hemmen, både stadens egna 
och privata aktörers. Centerpartiet ställer sig också bakom 
öppnandet av det kommunala HVB-hem för barn och unga som ska 
öppnas 2025. För personer som bor och lever i missbruk och 
hemlöshet vill vi att staden säkrar upp de privata aktörernas redan 
etablerade verksamheter; exempelvis genom att säkra upp lokaler 
för Skarpnäckgårdens fortsatta verksamhet. 
  
Vi i Centerpartiet vill också göra allt i vår makt för att hjälpa 
kvinnorna bort från hallickarnas klor. Forskningsrapporter och 
myndigheters undersökningar menar att ungefär var tionde man har 
någon gång köpt sex, det innebär att i Stockholms län bor drygt 95 
000 män som någon gång har köpt sex. 
  
Människohandeln ökar i Europa och också i Stockholm är det ett 
utbrett problem. ”Flera hundra kvinnor per dag ligger ute för 
försäljning på prostitutionssajter en vanlig dag i Stockholms län” 
säger Simon Häggström, kriminalinspektör vid 
Prostitutionsgruppen vid Norrmalmspolisen. 
  
Hösten 2023 undertecknades en överenskommelse mellan 
Stockholms stad och Polisregion Stockholm med gemensamma mål, 
kompetenshöjning, nära dialog och samplanering kring uppsökande 
arbete mot sexköpare och stöd till personer som befinner sig i 
prostitution. Bra, men vi i Centerpartiet vill intensifiera det 
uppsökande arbetet ännu mer och vill att staden gör allt i sin makt 
att hjälpa kvinnorna bort från hallickarnas klor och säkra upp en 
trygg tillvaro och en nystart i livet. Vi vill också säkerställa att 
staden svarar upp mot kraven i människohandelsdirektivet och i 
samverkan med civilsamhället stärka insatser riktade till personer 
utsatta för prostitution som inte är folkbokförda i Sverige, bl.a. 
genom att garantera de 30 dagars reflektionstid som idag sällan 
ges, men som kan vara tillräckligt för att få en människohandlad 
person att polisanmäla och vilja vittna. Det är i förlängningen 
nyckeln till att få fler dömda för människohandel.   
Gängkriminaliteten fortsätter att hålla ett fast grepp på Stockholm. 
Men allt för få erbjuds en möjlighet att lämna genom stadens 
avhopparprogram. Det gäller inte minst kvinnor som befinner sig i 
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gängkriminalitet. Kvinnor i gängkriminalitet befinner sig ofta i 
dubbel utsatthet, samtidigt som de begår kriminella handlingar 
utnyttjas dom ofta sexuellt. På så sätt är dom både offer och 
förövare. Finns barn med i bilden är bilden än mer komplex. Fler 
kvinnor behöver erbjudas en möjlighet att lämna ett liv i 
gängkriminalitet bakom sig. Fördomar ska inte hindra att kvinnor 
får en möjlighet att hoppa av en gängkriminell livsstil, därför 
behövs ett särskilt avhopparprogram för kvinnor. 
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) lämnade ett ersättaryttrande: 

1. att avslå förvaltningens förslag till beslut med hänvisning till 
Kristdemokraternas budgetreservation för 2025, samt 

2. att därutöver anföra följande: 
  
I kristdemokraternas Stockholm är stockholmarna utgångspunkten 
för allt arbete som bedrivs i stadens verksamheter. Stadens service 
till stockholmarna ska vara av hög kvalitet, tillgänglig och hållbar.  
  
För oss kristdemokrater är välfärdens kvalitet viktigare än 
välfärdens driftsform. Vi beklagar därför att vänsterstyret, av rent 
ideologiska skäl, väljer att lägga så mycket energi och fokus på att 
minska stockholmarnas valfrihet genom att återta och nystarta 
verksamheter i egen regi. Inom socialområdet märks detta inte 
minst för HVB-hem, där vänsterstyret tar en bristfällig tillsyn som 
intäkt för att starta nya verksamheter i egen regi. Det är oseriöst 
och slappt att bara fokusera på driftsformen, snarare än på 
kvalitetsförbättringar och utveckling av omsorgen.  
  
Kristdemokraterna ser positivt på att ett system för digital 
handläggning för föreningsstöd beräknas bli färdigupphandlat och 
driftsatt under 2025. Vi vill betona vikten av att detta system också 
kan hänvisa föreningar till rätt nämnd för sin ansökan. Det vill 
säga, att bli ”en väg in” för ansökan.  
  
Vi saknar en uttalad ambition om att motverka antisemitism, likt 
den om romsk inkludering. Detta är anmärkningsvärt med tanke på 
den kraftiga ökningen av hatbrott med antisemitiska motiv som vi 
ser.   
  
Kristdemokraterna ställer sig frågande till hur ambitionen om att 
”säkerställa att anställda vill stanna kvar i staden och utvecklas 
vidare”, ska uppnås efter införandet av Heltid som norm. Mindre 
flexibilitet för den anställda eller presumtiva medarbetaren, när det 
kommer till sysselsättningsgrad, lär inte höja attraktiviteten för 
stadens som arbetsgivare. 
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Vi hade även gärna sett att sociala insatsgrupper erbjuds från åtta 
års ålder. Alla stadens verktyg måste stå till buds om vi ska lyckas 
vända den oroväckande utvecklingen där kriminaliteten kryper allt 
lägre ner i åldrarna.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Kristin Jacobsson (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/667-2 Verksamhetsplan för socialnämnden år 
2025 

 SOF 2024/667-1.1 Bilaga 1 - Blankettset_SoN VP 2025 
 SOF 2024/667-1.2 Bilaga 2 - Priser och avgifter 2025 
 SOF 2024/667-1.3 Bilaga 3 - Ansökan om 

kompetensutvecklingssatsning 
 SOF 2024/667-1.4 Bilaga 4 - Kompetensförsörjningsplan 

2025-2027 
 SOF 2024/667-1.5 Bilaga 5 - Plan för upphandling 2025-

2027 
 SOF 2024/667-1.6 Bilaga 6 - Ledningens genomgång 
 SOF 2024/667-1.7 Bilaga 7 - System för intern kontroll 2025 
 SOF 2024/667-1.8 Bilaga 8 - Väsentlighets- och riskanalys 

samt internkontrollplan 
 SOF 2024/667-1.9 Bilaga 9 - Lokal anvisning för 

Informationssäkerhet 
 SOF 2024/667-1.10 Bilaga 10 - Socialförvaltningens 

dataskyddsorganisation 
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§ 10 
Månadsrapport november 2024  
SOF 2024/107 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner rapporten. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Prognosen baseras på utfallet per 30 november samt utifrån dialog 
med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget. 
 
Nämnden prognostiserar totalt ett överskott mot budget om 7,7 
mnkr efter resultatöverföring. 
 
De flesta verksamheterna har en prognos i balans med budget. 
Underskott prognostiseras främst inom verksamhetsområde jour- 
och rådgivande verksamhet samt nyanlända. Underskotten täcks 
inom nämndens budgetram. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/107-18 Tjänsteutlåtande - Månadsrapport 
november 2024 
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§ 11 
Mätning av droger i avloppsvatten 2024  
Rapport: Mätning av droger i avloppsvatten2024 
SOF 2024/344 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner socialförvaltningens rapport. 
2. Socialnämnden överlämnar rapporten till 

stadsdelsnämnderna för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden fick i budgeten för 2024 uppdraget att analysera 
mängden droger som finns i Stockholms avloppsvatten. Tio 
mätpunkter som representerar olika delar av staden valdes ut och 
mätningarna genomfördes vid två provtillfällen under 2024. Samma 
mätpunkter undersöktes 2023 vilket möjliggör jämförelser av 
resultaten över tid. 
 
Provtagningarna visar att spår av narkotika kunde påvisas vid 
samtliga mätpunkter i stadens avloppsvatten med vissa skillnader i 
förekomst av olika preparat. Kokain och MDMA (ecstasy) är mer 
frekvent förekommande under helgerna, framför allt i innerstaden, 
vilket tyder på att dessa huvudsakligen används som ”partydroger” 
medan andra droger förekommer mer regelbundet under alla 
veckans dagar. 
 
Årets resultat skiljer sig inte mycket från mätningen som gjordes 
2023. Tendensen är att de övergripande mätvärdena för kokain, 
MDMA (ecstasy) och tramadol minskar något i staden, att cannabis 
är oförändrat medan amfetamin däremot visar upp en viss ökning. 
 
Stockholms stads mätvärden är generellt högre än i andra svenska 
städer som genomfört liknande droganalyser. I ett europeiskt 
sammanhang ligger dock staden på en relativt låg nivå, oftast under 
medelvärdena för europeiska städer. 
 
Resultaten i denna rapport kan utgöra ett komplement till andra 
kartläggningar och ge en bild av narkotikasituationen i staden. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporten och 
att den överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna. 
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Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/344-1 Tjänsteutlåtande - Mätning av droger i 
avloppsvatten 2024 

 SOF 2024/344-1.1 Mätning av droger i avloppsvatten 2024 
 SOF 2024/344-1.2 Bilaga 1 - Material & Metod 
 SOF 2024/344-1.3 Bilaga 2 - Mätresultat 
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§ 12 
Fördjupad analys av utvalda resultat från 
Socialtjänstrapport 2023  
SOF 2024/706 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner PM Fördjupad analys av utvalda 

resultat från Socialtjänstrapport 2023. 
2. Socialnämnden överlämnar rapporten till 

stadsdelsnämnderna för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under året har en fördjupad analys av utvalda resultat från 
Socialtjänstrapport 2023 genomförts för att identifiera möjliga 
utvecklingsområden inom socialtjänstens verksamhetsområden. 
Analysen fokuserade på ekonomiskt bistånd utifrån att en sjunkande 
andel biståndshushåll och personer med försörjningsstöd 
observerats, på våld i nära relationer utifrån att en minskning 
motsvarande 15 procent observerats för beslut om skyddat boende 
och slutligen på funktionshinder och socialpsykiatri utifrån 
skillnader i beviljade boendestödstimmar. Analysen redogör för 
tänkbara förklaringar och landar i förslag på vidare åtgärder inom 
respektive fokusområde. Bland annat föreslås en avslagsanalys, 
riktade informationsinsatser till riskgrupper samt en brukarrevision. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/706-1 Tjänsteutlåtande - Fördjupad analys av 
utvalda resultat från Socialtjänstrapport 2023 

 SOF 2024/706-2 Bilaga 1 - PM Fördjupad analys av utvalda 
resultat från socialtjänstrapport 2023 
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§ 13 
Enkätundersökning inom ekonomiskt bistånd 2024  
SOF 2024/632 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner rapporteringen av 

enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd. 
2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för kännedom. 
3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Sedan 2013 års budget har socialförvaltningen i uppdrag att skicka 
ut en stadsövergripande enkät till personer som uppbär ekonomiskt 
bistånd för att kunna förbättra service, bidra till 
verksamhetsutveckling och möjliggöra jämförelser som kan leda till 
högre grad av likställighet inom ekonomiskt bistånd i Stockholms 
stad. 
 
Den enkätundersökning som år 2024 skickats ut till personer som i 
Stockholms stad uppburit ekonomiskt bistånd under året uppvisar 
ett genomgående positivt resultat. Enkäten besvarades av totalt 
2145 personer av 7581 inbjudna vilket motsvarar en svarsandel på 
32 procent. 
 
Majoriteten av de individer som besvarat enkäten instämmer i 
påståendena om att de blir bemötta med respekt av sin handläggare, 
85 procent, att de förstår den information de får om sitt ärende, 80 
procent, att de vet vad som förväntas av dem för att ha rätt till 
ekonomiskt bistånd, 82 procent, samt att deras handläggare har rätt 
kompetens, 80 procent, och erbjuder rätt stöd, 76 procent. I enkäten 
får de svarande möjlighet att ge socialtjänsten ett generellt betyg på 
en skala från 1-10. Betyget ökade från 7,1 år 2022 till 7,5 år 2024. 
Vidare i enkäten får de svarande ange om de under det senaste året 
upplevt sig diskriminerade i kontakten med sin handläggare. 10 
procent uppger sig ha upplevt diskriminering (13 procent år 2022 
och 22 procent år 2020). 
 
Kvinnornas enkätsvar är mer positiva än männens i alla frågor 
förutom två där resultatet är lika. Det är något av ett trendbrott 
jämfört med år 2022 samt åren innan då männens enkätsvar var 
något mer positiva än kvinnornas i majoriteten av frågorna. 
Genomgående för enkätfrågorna om bemötande och tillgänglighet, 
delaktighet samt tydlighet och kompetens är att en ökad positiv 
inställning följer med stigande ålder respektive längre biståndstid. 
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Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporten om 
enkätundersökningen inom ekonomiskt bistånd, samt att ärendet 
överlämnas till kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna för 
kännedom. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/632-1 Tjänsteutlåtande - Enkätundersökning inom 
ekonomiskt bistånd 2024 

 SOF 2024/632-2 Rapport Enkätundersökning inom 
ekonomiskt bistånd 2024 

 SOF 2024/632-1.1 Bilaga 1 - Enkät ekonomiskt bistånd 2024 
 SOF 2024/632-1.2 Bilaga 2 - Följebrev 
 SOF 2024/632-1.3 Bilaga 3 - Stadsövergripande resultat 
 SOF 2024/632-1.4 Bilaga 4 - Teknisk rapport från Institutet 

för kvalitetsindikatorer AB 
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§ 14 
Bryt upp – sammanhållet stöd för våldsutsatta  
Slutrapport av budgetuppdraget 
SOF 2024/117 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens slutrapport av 

budgetuppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden fick i budget för 2024 i uppdrag att i samarbete med 
stadsdelsnämnderna utforma ett enhetligt Bryt upp-program för 
våldsutsatta. För att tydliggöra syftet har det under projektets gång 
skett ett namnbyte till Bryt upp – sammanhållet stöd för 
våldsutsatta. I slutrapporten för Bryt upp – sammanhållet stöd för 
våldsutsatta (bilaga 1) redogörs hur socialförvaltningen tillsammans 
med bland annat stadsdelsnämnderna och SHIS Bostäder har tagit 
sig an uppdraget. 
  
Bryt upp syftar till att erbjuda stöd till våldsutsatta personer för att 
hjälpa dem lämna våldsamma relationer och bygga upp trygga och 
hälsosamma liv. En viktig del i Bryt upp är samhandläggning, där 
olika enheter samarbetar för att säkerställa att den våldsutsatta får 
sammanhållet och anpassat stöd. Den som är utsatt ska mötas av en 
socialtjänst med förmåga att möta och anpassa insatserna utifrån 
den våldsutsattas individuella behov. 
  
Förutom samhandläggning av ärenden ska det inom ramen för Bryt 
upp ges en rad insatser, som exempelvis praktiskt stöd och stöd och 
hjälp till stadigvarande boende. 
  
En styrgrupp har haft det övergripande ansvaret för projektet och en 
projektgrupp har tagit fram en stadsövergripande 
processbeskrivning. Till processbeskrivningen finns tillhörande 
vägledningar som ska tillämpas i varje stadsdelsförvaltning och vid 
Enheten för hemlösa. Varje stadsdelsförvaltning har utsedda lokala 
implementerare av Bryt upp, som har arbetat med att anpassa den 
stadsövergripande processbeskrivningen till den egna 
förvaltningens organisering och samverkansstrukturer. 
  
Under 2025 fortsätter implementeringen med fokus på att stötta de 
lokala implementerarna ytterligare. Styrgruppen för Bryt upp 
kommer även att fortsätta. 
  
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner denna 
slutrapport av budgetuppdraget. 
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Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP) och Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Yrkande 
Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att återremittera ärendet och komplettera enligt nedan, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Våld i nära relationer är en av vår tids stora samhällsproblem där 
våldet ofta sätter djupa spår i brottsoffret i lång tid efteråt. De 
dilemman som en våldsutsatt person som vill lämna en destruktiva 
relation står inför är svåra att greppa och blir särskilt 
komplicerade om det även finns barn med i bilden. Att det finns ett 
värdigt, effektivt och likvärdigt stöd i alla stadsdelar för att möta de 
som är våldsutsatta att gå vidare i sina liv ska vara självklart. 
  
Bryt upp programmet har förtjänstfulla delar men det finns dock 
flertalet områden som inte berörs eller är otillräckliga. 
Inledningsvis konstaterar vi att slutrapporten berör befintliga 
samverkansstrukturer och arbetssätt ytterst begränsat. Det innebär 
mindre tydlighet i hur Bryt upp ska användas i praktiken och hur 
det ska förhålla sig till exempelvis Islandsmodellen. Vi saknar också 
skrivningar om hur och när Bryt upp ska följas upp och utvärderas. 
  
De flesta placeringarna på skyddat boende är idag längre än 50 
dagar men den praxis som staden tillämpar om placeringsbeslut om 
14 dagar i taget skapar osäkerheter för den våldsutsatta. Bryt upp-
programmet berör inte den problematiken och ger ingen vägledning 
inför framtiden trots att det skyddade boendet numera är en formell 
placeringsform som omfattas av tillståndsplikt och kvalitetskrav. 
  
När det gäller effektmålet av att 80 procent av de som fullföljt 
placering på skyddat boende ska hitta ett tryggt och stadigvarande 
boende anser vi dels att målet är lågt och den rödgröna majoriteten 
borde ha högre ambitioner. Men vi vill också understryka vikten av 
att grundprincipen i Stockholm bör vara att i alla de fall det är 
möjligt, och den våldsutsatta och förövaren har en gemensam 
bostad, ska det vara förövaren som flyttar. 
  
En fungerande skolgång för barn som följer med en förälder till 
skyddat boende är viktig för en viss känsla av normalitet för en 
turbulent och traumatisk tillvaro för de barn som berörs. Givet att 
lärteamet inkluderas i definitionen av en fungerande skolgång bör 
barn som är placerade på skyddade boenden kunna garanteras den 
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insatsen om inga andra skolplaceringar är möjliga. Nu när staden 
också har möjlighet att bedriva distansundervisning så är det också 
en möjlighet för att garantera skolgången. I de fall en våldsutsatt 
och dennes barn placeras på ett skyddat boende utanför 
kommungränsen bör samarbeten med övriga berörda kommuner 
utvecklas för att snabbare kunna erbjuda skolplatser för aktuella 
barn där det är lämpligt.  
  

Yrkande 
Kristin Jacobsson (C) och Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 
2. att göra Bryt upp till ett program som relationsvåldsutsatta 

deltar i, 
3.   att det ska finnas en målsättning att 100 procent av 

relationsvåldsutsatta med minderåriga barn som lever i stor 
boendeosäkerhet ska erbjudas en trygg och stadigvarande 
boendeform, 

4. att ta fram ett utbildningskoncept i Bryt upp för all personal 
inom stadsdelarnas socialtjänst, samt 

5. att därutöver anföra följande: 
  
Det är välkommet att vänstermajoriteten under 2024 har genomfört 
en processkartläggning för stödet som relationsvåldsutsatta i staden 
kan erbjudas. Från tidigare utvärderingar av stödet vet vi att det 
stöd som erbjuds relationsvåldsutsatta varierar beroende på var i 
staden man bor. Därför är det välkommet med alla initiativ som gör 
att likställigheten ökar och den processkartläggning som 
genomförts har varit värdefull.  I rapporten anges ett antal grupper 
upp som anses vara särskilt viktiga att uppmärksamma i 
handläggningen av relationsvåldsärenden. Tyvärr nämns inte 
personer som lever i hedersrelaterat våld och förtryck vilket är en 
tydlig svaghet. Det är en grupp som tydligt behöver 
uppmärksammas och nämnas. Det är ett perspektiv som ofta gör 
ärendena mer komplexa och därför kräver särskild kunskap, 
lyhördhet och långsiktighet i både handläggning och insatser. 
  
Det är också bekymmersamt att ambitionerna tycks ha sänkts 
jämfört med det budgetuppdrag som ursprungligen formulerades; 
från ett ha varit ett Bryt-upp-program redovisas nu ett mer diffust 
“Bryt upp- ett sammanhållet stöd” där de flesta aktiviteter redan 
erbjuds på individuell basis. Det hade varit tydligare vilka 
förväntningar och rättigheter en relationsvåldsutsatt kan ha om det 
var ett Bryt-upp-program som erbjöds. Det hade också ställt 
tydligare förväntningar på stadsdelsnämnderna i handläggningen 
av relationsvåldsärenden. 
  
Det är positivt att bostadsfrågan har lyfts in och det är positivt att 
det finns tydliga mål kring tryggt och stadigvarande boende efter 
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skyddat boende. Det ska dock noteras att boendefrågan kan vara ett 
mycket stort problem för den som lever relationsvåldsutsatthet och 
får insatser via socialtjänsten men som inte har placerats på 
skyddat boende, inte minst för den som bor med minderåriga barn. 
Såväl för den som varit utsatt för relationsvåld, förmått att lämna 
den våldsamma relationen med sina minderåriga barn men flyttar 
från boende i andra hand till ett boende i tredje hand. När 
relationsvåldsutsattheten är anledningen till att boendeosäkerheten 
är stor och akut och också drabbar minderåriga barn behöver 
socialtjänsten också ha med ett boendeperspektiv i det 
sammanhållna stödet. Det bör därför införas ett mål med en högre 
ambitionsnivå; 100 % av relationsvåldsutsatta med minderåriga 
barn som lever i stor boendeosäkerhet ska erbjudas en trygg och 
stadigvarande boendeform. Här kan exempelvis de 150 lägenheter 
som SHIS varje år kan placera på från Bostadsförmedlingen för 
barnfamiljer som lever i stor bostadsosäkerhet. 
  
För att implementeringen av Bryt upp-sammanhållet stöd för 
relationsvåldsutsatta ska gå bra ska varje stadsdel utse en lokal 
implementerare. Vi har ingenting emot att det utses lokala 
implementerare i stadsdelarna men för att stödet verkligen ska bli 
sammanhållet och Bryt upp fullt ut genomföras är det viktigt att all 
socialtjänstpersonal i stadsdelarna utbildas och är medvetna om 
krav på samhandläggning och att samarbete över enhetsgränserna 
finns med redan från början i handläggningen och där ärenden inte 
avslutas i förtid med risk för att den relationsvåldsutsatta faller 
mellan stolarna. Cheferna måste ge sina medarbetare möjligheter 
att arbeta enhetsövergripande i vardagen. Så länge det inte finns 
kommer mervärdet av en lokal implementerare vara begränsat.  
  

Propositionsordning 
Ordförande frågar nämnden om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras. Ordförande finner att ärendet ska avgöras idag. 
  
Ordföranden ställde därefter de kvarvarande framställda förslagen 
till beslut mot varandra och fann att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Kristin Jacobsson (C) och Jan Jönsson (L) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/117-3 Tjänsteutlåtande - Bryt upp - sammanhållet 

stöd för våldsutsatta 
 SOF 2024/117-3.1 Bilaga - Slutrapport, Bryt upp 
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§ 15 
Enhetlig yrkestitulatur inom socialpsykiatrin  
Redovisning av budgetuppdrag 
SOF 2024/719 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som redovisning av budgetuppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I budget 2024 har socialnämnden fått i uppdrag att tillsammans med 
kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna utreda en enhetlig 
yrkestitulatur inom socialpsykiatrins verksamhet. Utredningen har 
genomförts tillsammans med stadsledningskontorets 
personalstrategiska avdelning samt stadsdelsförvaltningarna. 
 
För närvarande finns det flera olika titlar inom socialpsykiatrin, där 
boendestödjare är den mest använda titeln inom boendestöd, bostad 
med särskild service och stödboende. Titeln arbetsinstruktör 
dominerar inom sysselsättningsverksamheter och träfflokaler. 
 
Titeln boendestödjare bedöms vara lämplig att behålla, medan 
arbetet för att enhetliga titlar inom sysselsättning och 
träfflokalsverksamhet bör fortsätta. Enligt förvaltningens förslag 
bör också en titel som socialpedagog eller metodstödare övervägas 
för att stärka det pedagogiska och metodiska arbetet. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet med tillhörande utredning som redovisning av 
nämndens budgetuppdrag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/719-1 Tjänsteutlåtande - Enhetlig yrkestitulatur 
socialpsykiatri 

 SOF 2024/719-1.1 Bilaga - Utredning enhetlig yrkestitulatur 
inom socialpsykiatrin 

 

Sida 39 (67)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

§ 16 
Central placeringsfunktion för barn och unga  
Redovisning av budgetuppdrag 
SOF 2024/741 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner redovisning av budgetuppdrag 

om central placeringsfunktion för barn och unga. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden fick i uppdrag i budget för 2024 att i samråd med 
stadsdelsnämnderna utreda behovet av en samordningsfunktion för 
placeringar av barn och unga. Redan innan uppdraget kom i budget 
fanns ett önskemål hos flera stadsdelsförvaltningar om en 
centraliserad och samordnad placeringsfunktion för att effektivisera 
och minska administrationen för socialtjänsten när behov av 
placering utanför det egna hemmet uppstår. 
 
Uppdraget i budget för 2025 är att nämnden i samråd med 
kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna ska utreda 
förutsättningarna och vilka resurser som krävs för en central 
placeringsfunktion för placeringar av barn och unga inom individ- 
och familjeomsorg (IFO), inom både ramavtal och individuella 
avtal, i syfte att etablera en funktion under året. Till detta ska 
socialnämnden uppmärksamma hur en central placeringsfunktion 
kan samordnas med pågående arbete med en sådan funktion för 
individuella avtal enligt lagen (1993:387) om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, som ska införas under 2025. 
 
Omvärldsbevakning har skett genom kontakt med representanter 
vid Göteborgs stad som har lång erfarenhet av att ha en samordnad 
placerings- och inköpsfunktion, Spink, för alla slags placeringar 
inom socialtjänsten. 
 
I april 2024 skickades en enkät med fokus på placering och avtal 
rörande barn och unga ut till alla enhetschefer vid enheterna för 
barn och unga vid stadsdelsförvaltningarna. Enkäten berörde arbetet 
med att hitta leverantör, uppföljning av avtal, arkivering av avtal, 
dokumentering samt konsekvenser av en central placeringsfunktion. 
Förvaltningarna ser fördelar med en central placeringsfunktion 
såsom likställighet i staden, samsyn kring avtal med mera men har 
också farhågor, exempelvis att det skulle kunna brista i 
kommunikationen mellan en central placeringsfunktion och 
ansvarig socialsekreterare och att matchningen i det enskilda 
ärendet skulle kunna försvåras. 
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Sammantaget anser förvaltningen att fördelarna uppväger nackdelar 
med en central placeringsfunktion. De farhågor som 
stadsdelsförvaltningarna lyfte har utforskats tillsammans med Spink 
i Göteborgs stad, som på ett trovärdigt och sakligt sätt redogjorde 
för hur de har hanterat och löst dessa frågor efterhand. 
 
Socialnämnden kommer under året stegvis införa en central 
placeringsfunktion för inköp av boendeplatser med individuella 
avtal inom LSS. Utöver detta ska nämnden fortsatt utreda 
förutsättningarna och vilka resurser som krävs för en central 
placeringsfunktion för placering av barn och unga inom IFO. Detta i 
syfte att förbereda en funktion under innevarande år. 
Socialnämnden kommer samtidigt att se över hur en sådan funktion 
kan samordnas med den centrala placeringsfunktionen för 
individuella avtal inom LSS. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet. 
 

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Placeringskostnaderna skenar i Stockholm och har stigit kraftigt 
under flera år. Kostnaderna närmar sig en miljard kronor om året 
och innebär att värdefulla resurser som hade kunnat användas i ett 
förebyggande syfte trängs ut. Det som också blir kostnadsdrivande 
vid placeringar är placeringar utanför ramavtal och avtal som inte 
är ordentligt förhandlade. Vi beklagar att majoriteten inte kommit 
längre än den redovisning av uppdraget som presenteras för 
nämnden. Att det ska finnas en central placeringsfunktion för inköp 
av boendeplatser inom LSS har vi inte invändningar mot i sak utan 
ifrågasätter varför placeringen av barn och unga inom individ- och 
familjeomsorg inte varit högst upp på dagordningen. Det tål att 
påminnas om att en placering av ett barn enligt LVU innebär att 
situationen kring barnet är mycket allvarligt och är i sig inte en 
förebyggande åtgärd i den bemärkelsen att det hade förebyggts att 
barnet farit illa. Att frigöra resurser för att arbeta förebyggande 
och främja trygga uppväxtvillkor för barn och unga i Stockholm 
hade kunnat minska risken för att en placering blir aktuell från 
början. Det är en beklaglig prioritering från den rödgröna 
majoriteten att man inte börjat i rätt ände. 
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Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Kristin Jacobsson (C) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
  
Vi välkomnar införandet av en central placeringsfunktion för barn 
och unga men ställer oss frågande till varför det i ett första skede 
enbart gäller LSS. I kontakter med socialsekreterare och 
verksamheter framkommer att behovet och efterfrågan främst gäller 
omhändertaganden och placeringar inom individ- och 
familjeomsorgen. En alternativ implementering hade kunnat vara 
att koppla på ett fåtal stadsdelar åt gången gradvis.  
  
Det är högst välkommet att detta nu äntligen tas vidare av den 
rödgröna majoriteten efter att det utlovats i två års tid. Men det är 
hög tid att detta så snart som möjligt även omfattar omhändertagna 
barn. 
  
I det fortsatta arbetet vill vi uppmärksamma funktionen med 
avtalscontrollers som har testats i liten skala i staden hittills. Det 
har visat sig vara mycket effektivt både vad gäller lägre kostnader 
för staden, avlastning för socialsekreterarna samt högre kvalitet på 
de boenden som används vid placering. 
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) ställde sig bakom Liberalernas och 
Centerpartiets särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/741-1 Tjänsteutlåtande - Central 
placeringsfunktion för barn och unga 
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§ 17 
Öppenvårdsinsatser till barn och unga i Stockholms stad 
2024  
Redogörelse av pågående arbete inför fortsatt utveckling mot 
ökad likställighet och nya lagkrav 
SOF 2024/543 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på budgetuppdraget Socialnämnden ska i samråd 
med stadsdelsnämnderna göra en översyn av insatser staden 
ger inom ramen för barn- och ungdomsvården i syfte att 
säkerställa likställigheten och att barn och unga får insatser 
av hög kvalitet. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget 2024 tilldelades socialnämnden 
budgetuppdraget att i samråd med stadsdelsnämnderna göra en 
översyn av insatser staden ger inom ramen för barn- och 
ungdomsvården i syfte att säkerställa likställigheten och att barn 
och unga får insatser av hög kvalitet. 
 
Det finns god kunskap om vilka insatser som bedrivs inom stadens 
öppenvårdsenheter för barn och unga, både insatser som finns lokalt 
i stadsdelsnämnderna och de som tillhandahålls centralt i staden. 
Dessa insatser har kartlagts i flera omgångar de senaste åren; av 
socialförvaltningen, av Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
samt av konsultfirman Lumell Associates. Inom ramen för arbetet 
med Framtidens socialtjänst, omställningen till den nya 
socialtjänstlagen, pågår ett arbete där stadens öppenvårdsinsatser 
har validerats. 
 
I den bifogade rapporten presenteras kortfattat och samlat de 
parallella arbeten som pågår inom stadens öppenvård för att ge en 
överblick inför fortsatt utvecklingsarbete i omställning till ny 
socialtjänstlag och mot ökad likställighet i staden. De arbeten som 
beskrivs är stadens arbete med insatser för barn och unga där 
rapporten Kartläggning av icke manualbaserad familjebehandling 
samt arbetet med insatser för att motverka fortsatt normbrytande 
beteende och återfall i brott ingår. Vidare redogörs för två pågående 
granskningar där öppenvården berörs. Ett avsnitt i rapporten 
fokuserar på arbetet inför den nya socialtjänstlagen. 
 
Rapporten konstaterar avslutningsvis att stadens öppenvård kommer 
att präglas av många förändringar de närmaste åren. Samtidigt som 
socialtjänsten ska möta upp framtidens behov, lagkrav och 
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resursmässiga förutsättningar ska också allt gott som görs idag 
bibehållas. Den omfattande kunskap och de erfarenheter som 
stadens medarbetare och chefer besitter ska tillvaratas. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ovan nämnda 
budgetuppdrag. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Kristin Jacobsson (C) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
  
Socialtjänstens insatser ska kontinuerligt utvecklas och utvärderas 
för att kunna ge människor bästa möjliga insatser. Rapportens 
överblick av stadens öppenvårdsinsatser till barn och unga är en 
viktig del i det arbetet, samt möjliggör för ökad likställighet i 
staden. 
  
Vi vill därför lyfta fram att i kontakter med socialsekreterare som 
jobbar operativt i staden så ger de ofta uttryck för att de saknar 
öppenvårdsverktyg som fungerar. Det finns dessutom stora 
variationer gällande vilka insatser som kan erbjudas i olika 
stadsdelar, där en del kan erbjuda en stor bredd, andra har få 
insatser att tillgå. Då det uttalade syftet med rapporten är att öka 
likställigheten så förväntar vi oss att den rödgröna majoriteten 
säkerställer att åtgärder vidtas för att komma tillrätta med detta.  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/543-1 Tjänsteutlåtande - Öppenvårdsinsatser till 
barn och unga i Stockholms stad 2024  

 SOF 2024/543-1.1 Rapport - Öppenvårdsinsatser barn och 
unga 2024 
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§ 18 
Delrapport av projektet Framtidens socialtjänst - 
omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst  
SOF 2023/625 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningarnas tjänsteutlåtande 

som redovisning av tilldelat budgetuppdrag. Arbetet med 
uppdraget bedrivs inom projektet Framtidens socialtjänst – 
Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget 2024 tilldelades socialnämnden 
uppdraget att i samarbete med kommunstyrelsen, äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna ta fram förslag på hur socialtjänsten i större 
utsträckning kan arbeta med förebyggande och tidiga insatser, hur 
socialtjänsten kan utöka sin tillgänglighet samt vilka insatser som 
bör ges utan föregående behovsbedömning vid ett införande av en 
ny socialtjänstlag. 
Under 2024 har arbetet riktats mot fyra områden som prioriterats 
utifrån de övergripande målsättningarna. Områdena innefattar; 
insatser utan individuell behovsprövning inom första linjens 
socialtjänst, en kunskapsbaserad socialtjänst, juridiska 
förändringar, förändringsledning och kompetensutveckling. 
Arbetet under året har inriktats på att utforma och förankra en 
stadsövergripande projektorganisation och på att kartlägga och 
identifiera förändringsbehov för att skapa bästa möjliga utgångsläge 
för stadens omställning till framtidens socialtjänst. Samtliga delar 
redovisas i bilagan Framtidens socialtjänst – Omställning till en 
långsiktigt hållbar socialtjänst. Socialförvaltningen och 
äldreförvaltningen avser att i nära samarbete med 
stadsdelsförvaltningarna och stadsledningskontoret fortsätta driva 
projektet framåt i den riktning, form och den omfattning som 
projektet bedrivs idag samt i enlighet med finansborgarrådets 
budgetförslag för 2025. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Det är välkommet att den rödgröna majoriteten har gett i uppdrag 
att ta fram förslag på hur socialtjänsten i större utsträckning kan 
arbeta med förebyggande och tidiga insatser, hur socialtjänsten kan 
utöka sin tillgänglighet samt vilka insatser som bör ges utan 
behovsbedömning vid ett införande av en ny socialtjänstlag. Men vi 
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vill också poängtera att våra förslag och motioner på samma 
områden konsekvent har avslagits av samma majoritet. 
  
Nu finns det en ny socialtjänstlag att förhålla sig till och tack vare 
Liberalerna framgår det nu tydligt i lagens förarbeten att 
samverkan med skolan, samt skolnärvaro och skolframgång, ska 
ges särskild uppmärksamhet av socialtjänsten. Det är positivt för 
det fortsatta arbetet och utvecklingen av mer samhandling mellan 
socialtjänsten, skolan och andra relevanta aktörer. Skolan är den 
enskilt viktigaste skyddsfaktorn för barn och unga och en 
stabiliserad skolgång måste vara ett prioriterat område för 
socialtjänsten. 
  

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Den nya socialtjänstlagen är en av regeringens viktigaste och mest 
efterlängtade reformer. En socialtjänst som med helt nya verktyg, 
kan arbeta förebyggande med evidensbaserade metoder kommer att 
göra stor skillnad. Det finns stora sociala utmaningar i Sverige och 
i Stockholm där inte minst barn som rekryteras till den 
organiserade brottsligheten är ett av de största problemen. Att den 
nya socialtjänstlagen kan implementeras omgående och användas i 
stadens alla berörda verksamheter är av stor vikt och det finns 
ingen tid att spilla. Tyvärr konstaterar vi att socialtjänsten i 
Stockholm är på sina håll i gungning till följd av ett bristande 
ledarskap från den rödgröna majoriteten. Risken blir därför att 
omställningen till den nya socialtjänstlagen inte kommer bli 
likvärdig och att vissa stadsdelar kommer att hamna efter i 
förändringsarbetet.  
  
Delrapporten konstaterar att det ska rekryteras lokala 
förändringsledare. Moderaterna anser att det är ett prioriterat 
arbete och har avsatt 8,5 miljoner kronor i vår budgetreservation 
till ändamålet att påskynda implementeringen av lagstiftningen. 
Arbetet för att få på plats en modern och tillgänglig socialtjänst i 
Stockholm är angeläget. Tiden där stockholmarnas första kontakt 
med socialtjänsten sker genom en orosanmälan eller en vräkning 
måste vara förbi. Det är på så vis förtroendet och tilliten till 
socialtjänsten ökar och det förebyggande arbetet får effekt.  

Sida 46 (67)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2023/625-8 Tjänsteutlåtande - Delrapport av projektet 
Framtidens socialtjänst - omställning till en långsiktigt 
hållbar socialtjänst 

 SOF 2023/625-8.1 Delrapport Framtidens socialtjänst - 
Omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst 
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§ 19 
Utvecklingsbehov inom bostad med särskild service 
enligt SoL och LSS, för personer med stort behov av stöd 
till följd av ålder  
Redovisning av budgetuppdrag 
SOF 2024/676 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som redovisning av budgetuppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har i budgeten för 2024 fått i uppdrag att i samråd 
med stadsdelsnämnderna kartlägga utvecklingsbehov för 
gruppbostäder inom LSS och SoL, särskilt för äldre med stora 
omvårdnadsbehov. Utredningen identifierar flera behov, däribland 
ökad kompetens hos medarbetarna för att hantera åldersrelaterade 
vårdbehov såsom demens och palliativ vård. Socialpsykiatrin har 
även brister i tillgänglighet och resurser, vilket påverkar både stöd 
och arbetsmiljö. Förslagen inkluderar att skapa profilboenden för 
äldre, förbättra övergången till pensionärsliv för brukare och stärka 
samverkan mellan äldreomsorg och socialpsykiatri. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet med tillhörande rapporter som redovisning av 
nämndens budgetuppdrag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/676-1 Tjänsteutlåtande - Utvecklingsbehov inom 
bostad med särskild service enligt SoL och LSS, för personer 
med stort behov av stöd till följd av ålder 

 SOF 2024/676-1.1 Bilaga 1 - Utvecklingsbehov på 
gruppbostäder inom LSS för personer med stort behov av 
stöd till följd av ålder 

 SOF 2024/676-1.2 Bilaga 2 - Utvecklingsbehov på 
gruppbostäder inom socialpsykiatri för personer med stort 
behov av stöd till följd av ålder 
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§ 20 
Ledsagning enligt SoL och ledsagarservice enligt LSS för 
barn och unga vuxna  
En kvalitetsgranskning i stadsdelsförvaltningarna Bromma, 
Järva, Kungsholmen och Skarpnäck 
SOF 2024/333 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport. 
2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder. 
3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnder för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvalitetsgranskningen har genomförts i stadsdelsförvaltningarna 
Bromma, Järva, Kungsholmen och Skarpnäck. Totalt omfattar 
granskningen 95 ärenden för barn och unga vuxna upp till 21 år, 28 
procent flickor/kvinnor och 72 procent pojkar/män. Majoriteten av 
personerna är beviljad insats enligt LSS. 
 
Det utvecklingsarbete som pågår i verksamheterna kring att stärka 
barnrättsperspektivet inklusive barns delaktighet syns i de 
granskade ärendena. En aktuell DUR-utredning som underlag till 
beslut fanns i nästan alla ärenden. Samtidigt saknas dokumenterad 
uppföljning i en knapp femtedel av de granskade ärendena. Arbetet 
med systematisk uppföljning är ett generellt utvecklingsområde och 
i det behöver både barn- och brukarperspektivet i utredning och 
uppföljning stärkas. 
 
Rutin för framtidsplanering och information till barn och 
vårdnadshavare inför 18-årsdagen utgör ett gott exempel. Det 
innebär ett säkerställande av att inget missas inför vuxenlivet och att 
socialtjänsten också kan gå in och ge stöd i de delar som eventuellt 
behövs stöttas upp. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/333-2 Tjänsteutlåtande - Ledsagning enligt SoL 
och ledsagarservice enligt LSS till barn och unga vuxna 

 SOF 2024/333-2.1 Bilaga - Ledsagning enligt SoL och 
ledsagarservice enligt LSS till barn och unga vuxna 
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§ 21 
Fördelning av lokala utvecklingsmedel och medel för 
utveckling och lärande genom studiebesök/resor 2025  
SOF 2024/650 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

fördelning av medel till lokala utvecklingsmedel och medel 
för utveckling och lärande 2025. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningens arbete med forskning och utveckling ska bidra 
till utveckling av socialtjänsten och till bättre resultat för brukarna. I 
detta ingår utlysning och fördelning av lokala utvecklingsmedel och 
medel för utbyte och lärande genom studieresor och studiebesök. 
Totalt har 16 ansökningar om lokala utvecklingsmedel (LUM) och 
12 ansökningar om medel för utveckling och lärande genom 
studiebesök/resor (MUL) inkommit för år 2025. Ansökningarna 
omfattar totalt 6 450 000 kronor, varav 6 200 000 kronor avser 
lokala utvecklingsmedel och 300 000 kronor avser medel för 
studiebesök/studieresor. 
 
Förvaltningens förslag till beslut innebär att åtta LUM-ansökningar 
beviljas helt, en beviljas delvis och sju avslås. Den föreslagna 
beviljade summan för lokala utvecklingsmedel är 4 mkr. Av 12 
inkomna MUL-ansökningar föreslås att alla utom en beviljas 20 000 
kronor vardera. Föreslagen beviljad summa för MUL är 220 000 kr, 
och total summa för LUM och MUL blir därmed 4, 22 mkr. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/650-1 Tjänsteutlåtande - Fördelning av lokala 
utvecklingsmedel och medel för utveckling och lärande 
genom studiebesök/resor 2025 

 SOF 2024/650-1.1 Bilaga 1 - Ansökningar LUM 2025 med 
motivering och bedömning 

 SOF 2024/650-1.2 Bilaga 2 - Ansökningar MUL 2025 
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§ 22 
Förlängning av avtal om samverkan för insatser till 
avhoppare mellan Stockholm, Göteborg och Malmö  
2022/594 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förlängning av avtal om 

samverkan för insatser till avhoppare mellan Stockholm, 
Göteborg och Malmö 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet  
De myndighetsdrivna avhopparverksamheterna i storstadsområdena 
Stockholm, Göteborg och Malmö har sedan 2022 en intensifierad 
samverkan, både utifrån kunskaps- och erfarenhetsutbyte men även 
utifrån samverkan kring insatser till avhoppare. Avhoppare är en 
målgrupp som ofta är i behov av omfattande stödinsatser för att 
lämna kriminaliteten och som till följd av hotbild inte kan erbjudas 
dessa på hemmaplan. För att kunna ta tillvara befintliga insatser i 
egen regi i både Stockholm, Göteborg och Malmö upprättades 
under 2023 ett samverkansavtal som möjliggjorde att insatser till 
avhoppare kunde utbytas mellan städerna, varvid redan befintliga 
kommunala insatser kunde nyttjas. I avtalet definierades att 
målgruppen för samverkan var avhoppare med lägre hotbild, det vill 
säga inte individer med bekräftad hög hotbild som riskerade dödligt 
våld och som då skulle vara i behov av ett aktivt 
personsäkerhetsarbete från polis. Avtalet förlängdes med ett år 
under 2024 och nuvarande avtalsperiod går ut 2025-01-01. Syftet 
med samverkan kring insatser för målgruppen var att genom 
reglering i avtal möjliggöra så ett utbyte mellan städerna kunde ske 
och där hänsyn togs till jämnvikt och balans i resursutnyttjande av 
den egna kommunens resurser och den mottagande kommunens. 
 
Under perioden var överenskommelsen att ett (1) ärende per 
kommun skulle vara aktuellt för samverkan. Stockholm har i 
sammanhanget haft ett lokalt avhopparärende placerat i annan 
kommun. Erfarenheter från projektet visar att insatserna varit av 
god kvalité och ändamålsmässiga för individen samt att 
socialtjänsten upplever att samverkan om insatser mellan städer var 
gynnsam för att tillgodose behoven som målgruppen har och 
erbjuda dessa individer en väg ut ur kriminaliteten. Utifrån lärdomar 
från samverkan rekommenderas att avtalet förlängs och utökas till 
att gälla två (2) ärenden per kommun samt även förändring i 
målgrupp till att även innefatta avhoppare med högre hotbilder samt 
skyddsärenden inom kriminalitet (exempelvis personer som 
medverkar i en förundersökning och medger dess involvering i 
kriminaliteten till polisen). 

Sida 51 (67)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

 
Handlingar i ärendet 

 2022/594-7 Tjänsteutlåtande - Förlängning av avtal om 
samverkan för insatser till avhoppare mellan Stockholm, 
Göteborg och Malmö 

 2022/594-7.1 Bilaga - Avtal om samverkan för insatser till 
avhoppare och skyddspersoner inom kriminalitet 
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§ 23 
Inriktningsärende – Friliggande gruppbostad för 
personer med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd 
och service (LSS 9:9) i Enskede- Årsta-  Vantör, Tjärdalen 
7  
Inriktningsärende 
SOF 2024/579 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner inriktningsärende för 

projektering av en friliggande gruppbostad enligt LSS på 
fastigheten Tjärdalen 7 i Hagsätra. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
bostäder med särskild service (grupp - och servicebostäder) i staden. 
Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret för dessa 
bostäder till socialnämnden. 
 
Detta inriktningsbeslut har som syfte att fastställa principer och mål 
som ska vägleda planering och uppförande av en gruppbostad enligt 
LSS. Beslutet baseras på stadens funktionsprogram för bostäder 
med särskild service enligt SoL och LSS samt för stödboenden. 
 
I stadens boendeplan 2024-2034 noteras en brist på bostäder för 
personer med funktionsnedsättningar enligt LSS och SoL, och 
behovet förväntas öka. Socialförvaltningen planerar att beställa en 
ny gruppbostad på fastigheten Tjärdalen 7, som ska hyras av 
stadsdelsförvaltningen. 
 
Boendet är en friliggande gruppbostad med sex lägenheter och 
gemensamhetsytor med en total yta på 343 kvadratmeter. Det 
kommunala bolaget Micasa beräknar tillträde till gruppbostaden år 
2028. 
 
Den totala årshyran för gruppbostaden är cirka 2,4 miljoner kronor. 
Nettohyreskostnaden för gruppbostaden uppgår år 1-3 till cirka 700 
kr per lägenhet per dygn och förväntas sedan minska från år 4 till 
cirka 340. 
 
Enskede- Årsta- Vantörs stadsdelsförvaltning föreslår att: 
Stadsdelsnämnden godkänner inriktningsärende för projektering av 
en friliggande gruppbostad enligt LSS på fastigheten Tjärdalen 7 i 
Hagsätra till en uppskattad hyreskostnad om cirka 2,4 miljoner 
kronor per år. 
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Socialförvaltningen förslår att: 
Socialnämnden godkänner inriktningsärende för projektering av en 
friliggande gruppbostad enligt LSS på fastigheten Tjärdalen 7 i 
Hagsätra. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/579-1 Inriktningsärende - Friliggande 
gruppbostad för personer med funktionsnedsättning enligt 
lagen om stöd och service (LSS 9:9) i Enskede- Årsta- 
Vantör, Tjärdalen 7 
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§ 24 
Inriktningsärende – Friliggande gruppbostad för 
personer med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd 
och service (LSS 9:9) i Farsta, Vilohemmet 2  
Inriktningsärende 
SOF 2024/656 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner inriktningsärende för 

projektering av en friliggande gruppbostad enligt LSS på 
fastigheten Vilohemmet 2 i Farsta. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
bostäder med särskild service (grupp- och servicebostäder) i staden. 
Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret för dessa 
bostäder till socialnämnden. 
 
Detta inriktningsbeslut har som syfte att fastställa principer och mål 
som ska vägleda planering och uppförande av en gruppbostad enligt 
LSS. Beslutet baseras på stadens funktionsprogram för bostäder 
med särskild service enligt SoL och LSS samt för stödboenden. 
 
I stadens boendeplan 2024- 2034 noteras en brist på bostäder för 
personer med funktionsnedsättningar enligt LSS och SoL, och 
behovet förväntas öka. Socialförvaltningen planerar att beställa en 
ny gruppbostad på fastigheten Vilohemmet 2, som ska hyras av 
stadsdelsförvaltningen. 
 
Boendet är en friliggande gruppbostad med sex lägenheter och 
gemensamhetsytor med en total yta på 341 kvadratmeter. Det 
kommunala bolaget Micasa beräknar tillträde till gruppbostaden år 
2027. Den totala årshyran för gruppbostaden är cirka 2,4 miljoner 
kronor. Nettohyreskostnaden för gruppbostaden uppgår år 1-3 till 
cirka 685 kronor per lägenhet per dygn och förväntas sedan minska 
från år 4 till cirka 340 kronor. 
 
Farsta stadsdelsförvaltning föreslår att: 
Stadsdelsnämnden godkänner inriktningsärende för projektering av 
en friliggande gruppbostad enligt LSS på fastigheten Vilohemmet 2 
i Farsta till en uppskattad hyreskostnad om 2,4 miljoner kronor per 
år. 
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Socialförvaltningen förslår att: 
Socialnämnden godkänner inriktningsärende för projektering av en 
friliggande gruppbostad enligt LSS på fastigheten Vilohemmet 2 i 
Farsta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/656-1 Inriktningsärende - Friliggande 
gruppbostad för personer med funktionsnedsättning enligt 
lagen om stöd och service (LSS 9:9) i Farsta, Vilohemmet 2 
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§ 25 
Genomförandebeslut - Utökning av en befintlig 
servicebostad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service (LSS 9:9) på 
Björnssonsgatan i Blackeberg, Bromma  
Inriktnings- och genomförandeärende 
SOF 2024/657 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

beställa en utökning av fem hyreslägenheter till en 
servicebostad i ett flerfamiljshus, på Björnssonsgatan 251C i 
Blackeberg, Bromma. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
bostäder med särskild service (grupp- och servicebostäder) i staden. 
Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret för dessa 
bostäder till Socialnämnden. 
  
Behovet av bostäder med särskild service är stort i hela staden och 
inom stadsdelsområdet. 
Socialförvaltningen och Bromma stadsdelsförvaltning planerar att 
skapa fem nya servicelägenheter enligt LSS. Dessa lägenheter 
kommer att placeras i ett befintligt flerfamiljshus på 
Björnssonsgatan i Blackeberg, där det redan idag finns en 
servicebostad med totalt 10 boendelägenheter. Den befintliga 
verksamheten utökas därmed från 10 till 15 boendeplatser. Beräknat 
tillträde och start för ny verksamhet efter renoveringen planeras till 
under första kvartalet 2025. 
Lägenheterna och gemensamhetsutrymmena ägs det kommunala 
bolag Micasa fastigheter. Den utökade ytan är 300 kvadratmeter och 
utökad årshyran är beräknad till 420 000 kronor år. 
Nettohyreskostnaden ligger på 15 kronor per lägenhet och dygn för 
hela verksamheten, inkluderat befintliga boendelägenheter och 
gemensamhetslokal. 
Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut: 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag om att 
inhyra ytterligare fem boendelägenheter i ett flerfamiljshus och 
koppla på en befintlig servicebostad på Björnssonsgatan 251C i 
Blackeberg. Till en kostnad om cirka 420 000 kronor per år. 
Socialförvaltningens förslag till beslut: 
Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att beställa en 
utökning av fem hyreslägenheter till en servicebostad i ett 
flerfamiljshus, på Björnssonsgatan 251C i Blackeberg, Bromma. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/657-1 Genomförandebeslut - Utökning av en 

befintlig servicebostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service (LSS 
9:9) på Björnssonsgatan i Blackeberg, Bromma 
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§ 26 
Genomförandeärende - Servicebostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lag om stöd och service (LSS 
9:9) i Farsta  
Genomförandeärende 
SOF 2024/142 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

inhyra fem lägenheter från bostadsförmedlingen för att 
komplettera befintlig verksamhet med servicebostad inom 
fastigheten Bjurö 1 i Farsta. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
grupp- och servicebostäder i staden. Från och med budgetåret 2022 
övergick beställaransvaret för dessa bostäder till Socialnämnden. 
 
Behovet av bostäder med särskild service är stort både i staden och 
inom stadsdelsområdet. Socialförvaltningen och Farsta 
stadsdelsförvaltning planerar därför att inhyra fem lägenheter enligt 
LSS, som kommer att förmedlas via bostadsförmedlingen. Dessa 
lägenheter ska komplettera och kopplas samman med den befintliga 
servicebostadsverksamheten i fastigheten Bjurö 1 i Farsta. 
 
Lägenheterna kommer att vara belägna i flerfamiljshus i närheten av 
servicebostadens gemensamhetslokal i Bjurö 1. Efter att dessa fem 
lägenheter har hyrts in, utökas verksamheten från 7 till totalt 12 
boendeplatser. Beräknat tillträde är Q4 2025. 
 
Dessa fem lägenheter erbjuds som hyresrätter med en yta på cirka 
40 kvadratmeter per lägenhet och en uppskattad snitthyra på 
omkring 7 500 kronor per månad. Den totala ytan för de fem 
lägenheterna uppgår till cirka 200 kvadratmeter, med en beräknad 
total årshyra på omkring 450 000 kronor. Nettohyreskostnaden blir 
cirka 39 kronor per lägenhet och dygn för hela verksamheten, 
inkluderat befintliga boendelägenheter och gemensamhetslokal i 
verksamheten på fastigheten Bjurö 1. 
 
Farsta stadsdelsförvaltning förslår att: 

 Farsta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag om 
att inhyra fem lägenheter från bostadsförmedlingen för att 
komplettera befintlig verksamhet med servicebostad inom 
fastigheten Bjurö 1 i Farsta. Till en kostnad om cirka 450 
000 kronor per år. 
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 Farsta stadsdelsnämnd ansöker hos kommunstyrelsen 
ekonomi- och trygghetsutskott om att godkänna 
hyresavtalet. 

 
Socialförvaltningen föreslår att: 
Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att inhyra fem 
lägenheter från bostadsförmedlingen för att komplettera befintlig 
verksamhet med servicebostad inom fastigheten Bjurö 1 i Farsta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/142-4 Genomförandeärende - Servicebostad för 
personer med funktionsnedsättning enligt lag om stöd och 
service (LSS 9:9) i Farsta 
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§ 27 
Beställning av utveckling av e-tjänster av 
serveringstillstånd  
SOF 2024/747 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut 

att beställa utvecklingen av e-tjänster för serveringstillstånd 
samt uppdatera till Styleguide 4.0 enligt Tietoevrys 
Förstudierapport estimerat till 2 060 425 kr, bilaga 1. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Område för tillstånd och tillsyn av alkohol och tobak har behov av 
genomgripande utveckling av IT och e-tjänster. Denna digitalisering 
förbättrar service och förenklar för stadens företagare. 
 
För att kunna uppnå detta behövs genomföras grundläggande 
utveckling av befintliga e-tjänster samt en uppdatering till 
Styleguide 4. Styleguide 4 ska förenkla och möjliggöra enklare och 
effektivare utveckling i framtiden. 
 
Förvaltningen föreslår att beställningen för utvecklingen av 
områdets e-tjänster för serveringstillstånd, enligt Tietoevrys 
förstudierapport, genomförs. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/747-1 Tjänsteutlåtande - Beställning av 
utveckling av e-tjänster av serveringstillstånd 

 SOF 2024/747-1.1 Bilaga - Förstudierapport 
Serveringstillstånd 2023-2024 
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2024-12-10 

§ 28 
Skrivelse angående statistik över bortförda 
Stockholmselever  
Svar på skrivelse från Liberalerna och Moderaterna 
SOF 2024/654 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner detta tjänsteutlåtande som svar på 

skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse angående statistik över bortförda Stockholmselever har 
inkommit till socialnämnden från Jan Jönsson (L) och Andrea 
Hedin m.fl. (M). 
Skrivelsen lyfter att många elever har lämnat Sverige för kortare 
eller längre utlandsvistelse utan att det finns någon samlad 
information om skälet till skolfrånvaron. Det saknas även statistik 
över bortförda elever. Skrivelsen påpekar att uppföljningen av dessa 
utlandsvistelser brister och att det inte heller finns någon utpekad 
ansvarig aktör som kontrollerar var eleverna tar vägen då de skrivs 
ut ur skolan. 
Bland annat pågår ett samarbete mellan socialförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen med att uppdatera stadens rutin för att 
motverka att barn och unga förs utomlands till skadliga 
utlandsresor. Socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen 
sammankallar en arbetsgrupp med kuratorer från förskoleklass, 
anpassad skola, gymnasiet och grundskola, socialtjänstens 
enhetschefer från stadsdel och barnahus, juridiska avdelning samt 
representanter från förskoleförvaltningen. Syftet är även att hitta 
vägar och arbetssätt för att sprida kunskap om det utvidgade 
utreseförbudet till verksamheterna som deltar i arbetsgruppen. 
I socialtjänstens förebyggande arbete möter olika professioner ofta 
familjer och barn och unga som lever i olika former av 
hederskontext, vilket skapar möjligheter för barnet eller den vuxne 
att berätta om oro och för de förebyggande professionerna att agera. 
När ett barn har förts utomlands ska socialtjänsten kontakta UD och 
följa den samarbetsrutin som finns gällande bortförda barn. 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
  
Varje år är det hundratals elever som inte återvänder till sina 
klassrum efter sommarlovet. Elever som förs ut ur landet mot sin 
vilja av familj och släktingar för att giftas bort eller som får utstå 
hård behandling i form av s.k uppfostringsresor. Allt som oftast i 
hederns namn. Västerås identifierade ett 50-tal elever som förts ut 
ur Sverige, Malmö ett 100-tal och Göteborg ett 160-tal. Det krävdes 
påtryckningar från både oppositionen och media innan Stockholm 
och den rödgröna majoriteten påbörjade ett arbete för att försöka 
svara på frågan om hur många elever det kan röra sig om i stadens 
skolor.  
  
Det svar som till slut kom, med en brasklapp att man inte kan veta 
något säkert, konstaterade att det rör sig om 40 elever i 
grundskolan. Vi ställer oss frågande till att Västerås som utgör 
cirka 16 procent av Stockholms befolkningsmängd har fler elever 
som saknas efter sommarlovet.  
  
Socialförvaltningen redogör i sitt svar för hur stadens arbetssätt ser 
ut när det kommer till elever som misstänks ha förts utomlands och 
pekar särskilt på samarbetet med utbildningsförvaltningen. Trots 
etablerade rutiner på pappret har utbildningsförvaltningen inte haft 
förmågan att på aggregerad nivå redovisa hur många elever som 
det rör sig om i Stockholm. Utan kännedom om hur många elever 
och vilka som saknas kommer värdefull tid att gå förlorad. När en 
elev väl är förd ur landet är möjligheterna att få hem dem ytterst 
begränsade.  
  
Vi vill med emfas understryka vikten av att berörda nämnder inför 
en systematisk uppföljning av elever som inte kommer tillbaka till 
skolan efter loven. Det är oacceptabelt att Stockholm, som Sveriges 
största kommunala huvudman saknar tillförlitlig kunskap om hur 
många elever som saknas och kan ha förts ut ur landet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/654-3 Tjänsteutlåtande - Skrivelse angående 
statistik över bortförda Stockholmselever 

 SOF 2024/654-1 Skrivelse angående statistik över bortförda 
Stockholmselever 
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§ 29 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Nämnden lägger anmälningarna till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Kontrollrapport 
 Kontrollrapport 
 Beslut kontrollfrekvens för livsmedelskontroll 
 Kontorsutlåtande - Remiss av förslag till ändrade regler om 

delegering i hälso- och sjukvården och tandvården 
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§ 30 
Anmälan av protokoll och samverkan  
SOF 2023/631 
 

Beslut  
Nämnden lägger redovisning av delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2023/631-61 Protokoll från individutskottet 2024-11-20 
 SOF 2023/631-64 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024-

12-04 
 SOF 2023/631-63 Protokoll från funktionshinderrådet 2024-

12-05 
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Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-10 

§ 31  
Redovisning av delegeringsbeslut  
Beslut  
Nämnden lägger redovisning av delegationsbeslut till handlingarna. 
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§ 32 
Övrigt  
Socialnämnden hade inga övriga frågor. 
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